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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL DIA 13 DE JUNY DE DOS MIL QUINZE CONSTITUTIVA DE 

L’AJUNTAMENT 

 

A la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, a les 12 hores, del dia 13 de juny de 2015, 

en compliment del que disposa l’article 195 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny,  

del Règim Electoral General, i als efectes de celebrar la sessió constitutiva de 

l’Ajuntament i procedir a l’elecció d’alcalde, es reuneixen els regidors electes en les 

últimes eleccions municipals que a continuació es relacionen: 

 

 Sra. Anna Alfaro i Lucas (ERC-SxA-AM) 

 Sr. Jose Bardes Conesa (Gent d’Alella) 

 Sra. Annerose Bloss Geb Bantel (P.P.) 

 Sra. Ana Fernández i Amela (ERC-SxA-AM) 

 Sr. Oriol Font i Casaseca (APA-CUP-PA) 

 Sr. Andreu Francisco i Roger (ERC-SxA-AM) 

 Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso (CiU) 

 Sra. Glòria Mans Cervantes (AP-CP) 

 Sra. Mercè Marzo Gómez (Gent d’Alella) 

 Sra. Maria Isabel Nonell i Torras (ERC-SxA-AM) 

 Sra. Laura Ribalaiga i Prats (ERC-SxA-AM) 

 Sr. Frederic Salas i Mañas (ERC-SxA-AM) 

 Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas (ERC-SxA-AM) 

 

Queda formada la mesa d’edat integrada per la Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, de 62 

anys d’edat, que presideix la sessió, i per la Sra. Anna Alfaro i Lucas, de 24 anys d’edat, 

regidors electes de major i menor edat, respectivament. 
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Actua com a secretari el que ho és de la Corporació, el Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Comprovades per la mesa les credencials presentades pels regidors i essent aquestes 

credencials conformes, per ordre de la Presidència el Sr. secretari procedeix a donar 

lectura a la fórmula de jurament o promesa que per a la presa de possessió dels càrrecs 

estableix el Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril. Manifestant, en conseqüència, el Sr. 

secretari: “Regidors i regidores electes, jureu o prometeu per la vostra consciència i honor 

complir fidelment les obligacions del càrrec amb lleialtat al Rei, guardar i fer guardar la 

Constitució, com a norma fonamental de l’Estat?” 

 

Els regidors/es contesten en la forma que a continuació s’indica: 

 

Sra. Anna Alfaro i Lucas: “Per imperatiu legal, sí, prometo. I resto compromesa amb 

la justícia social i el procés d’alliberament nacional.” 

Sr. Jose Bardes Conesa: “Sí, prometo.” 

Sra. Annerose Bloss Geb Bantel: “Sí, prometo.” 

Sra. Ana Fernández i Amela: “Per imperatiu legal, sí, prometo. A més vull manifestar 

que resto compromesa amb la justícia social i amb el procés d’alliberament nacional”. 

Sr. Oriol Font i Casaseca: “Reconeixent l’Honor degut als servidors públics demòcrates 

d’aquest Ajuntament que van ser represaliats, per imperatiu legal, prometo guardar i 

fer guardar el marc legal vigent fins que el nostre poble lliurement decideixi canviar-lo 

i prenc el compromís de treballar al servei d’Alella per la justícia social, la 

responsabilitat ecològica i la independència dels països catalans”.   

Sr. Andreu Francisco i Roger: “Per imperatiu legal, sí, prometo. A més, vull 

manifestar que resto compromès amb la justícia social i amb el procés d’alliberament 

nacional.” 
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Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso: “Sí, ho prometo per imperatiu legal. I per expressió 

democràtica de la voluntat ciutadana anuncio que resto a disposició del nou 

Parlament, del President i del govern de la Generalitat de Catalunya que sorgeixin de 

les eleccions del 27 de setembre, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i 

proclamar i juntament amb totes les nostres institucions l’Estat català lliure i sobirà.” 

Sra. Glòria Mans Cervantes: “Sí, prometo.” 

Sra. Mercè Marzo Gómez: “Sí, prometo. I prometo servir el poble d’Alella.” 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras:  “Per imperatiu legal, prometo. A més, vull 

manifestar que resto compromesa amb la justícia social i amb el procés d’alliberament 

nacional.” 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats: “Per imperatiu legal, sí prometo. A més, vull manifestar 

que resto compromesa amb la justícia social i amb el procés d’alliberament nacional.” 

Sr. Frederic Salas i Mañas: “Per imperatiu legal, sí prometo. A més, vull manifestar 

que resto compromès amb la justícia social i amb el procés d’alliberament nacional.” 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas: “Per imperatiu legal, sí ho prometo. A més, vull 

manifestar que resto compromesa amb la justícia social i el procés d’alliberament 

nacional.” 

 

A continuació, havent concorregut a l’acte la totalitat de regidors/es electes i prestat el 

corresponent jurament o promesa del càrrec, la mesa declara legalment constituïda la 

Corporació. 

 

Acte seguit, i en compliment del que disposa l’article 196 de la Llei Orgànica 5/1985, de 

19 de juny, la Presidència manifesta que es procedirà a l’elecció d’alcalde, atorgant-se un 

torn d’explicació de vot de tres minuts màxim per a cada grup que desitgi utilitzar-lo. 

L’ordre de les intervencions serà dels grups de menys a més votats.  
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Pren la paraula la regidora Sra. Glòria Mans Cervantes, del grup Alella Primer – 

Candidatura de Progrés: 

 

“ Bon dia a tothom. Avui és un dia important per al nostre poble i també per a la 

resta de municipis de Catalunya. Avui constituïm el nou Consistori d’Alella i també 

escollim el que serà el futur alcalde en aquest nou mandat que encetem. Primer de tot 

però, vull agrair a totes aquelles persones que en aquestes eleccions ens han fet 

confiança i que han permès que avui puguem tenir l’oportunitat de tornar a formar 

part d’aquest Ajuntament. I també donar la benvinguda als nous regidors que 

s’incorporen en aquest mandat. Com a candidata d’Alella Primer – Candidatura de 

Progrés, i, a partir d’avui ja regidora d’aquest Ajuntament, m’agradaria dir-vos que 

entomo aquest nou mandat amb la mateixa il·lusió que ho vaig fer l’any 2011. 

Perquè en una societat en canvi constant calen polítiques de progrés que s’adaptin als 

nous temps, i perquè crec, honestament, que per davant estan les persones, el seu 

benestar i el fet que aquestes persones puguin desenvolupar les seves vides d’una 

forma digne i en un context d’igualtat d’oportunitats. Mireu, des del moment en què 

em vaig presentar en aquestes eleccions, va ser per poder governar, per poder 

transformar i poder millorar el nostre poble. És evident que més del cinquanta per cent 

dels que vàreu anar a votar, vàreu aprovar la gestió de govern d’aquests darrers anys. 

I és en aquest sentit que nosaltres volem continuar treballant perquè pensem que, per 

servir al nostre poble, la millor manera és agafar un ferm compromís des del govern, 

que doni estabilitat, però que també doni altres mirades, que sumin i posin valor 

afegit a la gestió del nostre municipi. I ho farem treballant des del respecte amb totes 

les formacions polítiques d’aquest Ajuntament, treballant des de la rigorositat i la 

responsabilitat en totes aquelles tasques que ens pertoqui dur a terme, amb humilitat 

i des d’una clara vocació de servei públic i del que ens és comú, perquè volem que 

Alella sigui el poble de totes i tots nosaltres. Moltes gràcies.”   
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Pren la paraula la regidora Sra. Annerose Bloss, del grup del Partit Popular: 

 

“Espero que puguem construir un millor municipi entre tots, amb un tracte respectuós 

i cordial dintre de la diversitat. Desitjo tenir una major transparència ja que en aquest 

Ajuntament se sap tot, recordant les paraules d’un regidor d’aquesta sala. Desitjo que 

tinguem un Ajuntament amb parets de vidre per a tots i sobretot per a la població que 

vol saber com i en què es gasten els seus diners. Perquè els interessos del municipi 

han d’estar per sobre de tot i també per sobre dels interessos polítics. En aquest 

sentit, vull citar al gran matemàtic Albert Einstein que va dir “El nacionalisme és una 

malaltia infantil, és el xarampió de la humanitat”. Jo quan em vaig enamorar amb 

disset anys del meu marit, vaig haver de passar un tràngol molt fort, perquè vaig 

haver de dir al meu pare que m’havia enamorat d’un català alemany. I la reacció ha 

estat bona, perquè l’amistat entre Espanya i Alemanya històricament sempre ha estat 

bona. Jo he vingut de dalt i mai m’he sentit superior als de més avall, i no suporto el 

que he sentit moltíssimes vegades que després de València comença Àfrica. S’ha de 

construir una Europa i posar els esforços en això. Moltes gràcies.” 

 

Pren la paraula el regidor Sr. Oriol Font i Casaseca, del grup Alternativa per Alella – 

Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu: 

 

“El sentit del nostre vot sorgeix del que coneixem fins ara i de la projecció de futur 

pel que pot ser i sobretot pel que volem que sigui. Aquestes darreres setmanes hem 

mantingut algunes reunions bilaterals amb Esquerra que ens han permès estudiar, 

comparar i debatre sobre els programes. I, d’altra banda, tenim tot el que és la gestió 

dels darrers quatre anys amb evidents clars obscurs, però que, en general, i com 

tothom, crec que pot estar d’acord, considerem bona. La nostra decisió de vot, així 

doncs, parteix d’aquests antecedents, i mira endavant amb l’entusiasme que hi ha 

molt per fer, hi ha molt camp per treballar conjuntament amb termes i projectes. Que 

les condicions són eminentment favorables i que hi ha una voluntat mútua que sigui 

facilitada la informació, que existeixin espais de col·laboració per a decidir, com són 
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un exemple la Comissió de Seguiment del POUM o el desenvolupament del Pla 

d’Actuació Municipal. Tenim ben clar qui som i què representem, i optem pel vot 

favorable a la investidura com alcalde de l’Andreu per començar amb confiança, per 

començar amb entusiasme, començar amb la voluntat que malgrat les diferències que 

ens separen i les discrepàncies que vindran i segur que hi seran, hi hagi una fluida 

col·laboració, i que, com a regidors del Ple, tinguem accés a tota la informació per 

poder dur a terme les tasques que ens correspondran. Aquest vot no és una cara 

blanca. No és fiar la nostra destinació a les vel·leïtats del govern, no és un full de 

ruta per entrar sí o sí al govern. No volem ni palmadetes a l’esquena ni 

condescendents paraules. Hem vingut a treballar per aconseguir un poble on tot 

aquell que es senti alellenc sigui d’origen o sobrevingut hi tingui cabuda. Que les 

classes populars hi tinguin cabuda. On els joves marxar sigui una opció més i no sigui 

l’única sortida. On el patrimoni naturalista històric heretat sigui posat en valor i usat 

racionalment, que bulli culturalment i d’on es desterrin finalment les arbitrarietats i 

els tactisme que tot ho emmerden. Deia el professor d’arquitectura d’una amiga meva 

que qui busca la vida troba la forma i qui busca la forma s’acaba perdent. Que aquest 

sigui un mandat intens, plural, obert, reflexiu i valent. Nosaltres tenim clar quin és el 

programa que volem dur a terme. Passi el que passi en els pròxims quatre anys, hi 

estarem treballant i estem disposats a negociar i vestir projectes conjuntament, 

sempre que sigui possible assumir, que no sempre seran les nostres. I, conjuntament, 

sempre que sigui possible, i tenim clar que no sempre seran les nostres propostes que 

han d’anar endavant. Tenim el deure de fer-ho tan bé com puguem i estem al servei 

d’aquest poble. Visca Alella i visca els pobles lliures. 

 

Pren la paraula el regidor Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, del grup de Convergència i 

Unió: 

 

“Primer de tot, des de Convergència i Unió volem fer un reconeixement el que serà el 

futur alcalde d’Alella i el seu equip de govern per l’incontestable victòria que hem 

tingut, i un reconeixement també a la resta de forces polítiques que conformem 
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aquest Ple, perquè recollim gran part de les sensibilitats i diferents ideologies que 

conformen Alella. Per tant, el nostre reconeixement. També, d’alguna manera, hem de 

reconèixer a les persones. Nosaltres estem al servei de les persones, tots els que estem 

aquí som persones que treballem per a les persones. Amb això, el que vull dir és que 

vull fer un recordatori a tots els regidors i les regidores que han estat al servei del 

poble d’Alella, i, en aquest cas concret, fer una menció especial a la Cristina Xatart, la 

nostra cap de llista, que durant més de vuit anys ha estat al servei del poble d’Alella 

d’una manera absolutament desinteressada i amb la plena convicció dels nostres 

ideals. Per això, gràcies Cristina. Tenim un futur immediat. Un futur que en pocs dies, 

decidirem coses molts importants per al nostre futur, per al futur de Catalunya. És per 

això que, aquest grup municipal i aquest regidor, serem lleials al full de ruta 

establert, establert pel President Mas, i en el qual, com ja heu pogut comprovar en el 

meu jurament, estem i lluitarem per la independència del nostre país. Això ens fa fer 

reflexions respecte el que ja s’ha anunciat en aquests últims dies dels pactes que 

conformaran el nou govern. Aquesta reflexió, per un tema que aquest regidor no 

entén, i de cap manera és un retret, però sí que li agradaria exposar el pacte que 

s’estableix entre Esquerra Sumem per Alella, sense cap mena de necessitat, amb el 

Partit Socialista de Catalunya. Un partit el qual manifestament ha dit, i a més dintre 

de la seva voluntat i del seu dret, que no estan d’acord amb aquest full de ruta. No 

ho entenem, no ho considerem necessari, i ho volem posar de manifest. Vénen quatre 

anys, pensa que molt intensos, i, com ho afrontarem nosaltres? Doncs amb 

possibilitat. Per què? Doncs perquè creiem en la crítica, en la crítica constant. Però la 

crítica no vol dir ni submissió, ni destrucció, al contrari, positivitat. I aquí ens tindreu 

sempre, sempre amb les portes obertes, per ajudar en tot el que calgui per tirar 

endavant els grans projectes d’Alella. I, per tant, hem de ser molt curosos amb la 

confiança que ens han dipositat els nostres votants, fins i tot els nostres futurs 

votants, però també hem de ser molt respectuosos amb tots els votants que us han 

donat el suport. Tot això és per explicar que el nostre vot d’investidura és abstenir-

nos, respectant plenament la decisió del poble d’Alella i respectant també els nostres 
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votants i el nostre projecte. Per tant, sabeu que tindreu el nostre recolzament en tot 

allò que calgui i que sigui bo per a Alella. Gràcies.” 

 

Pren la paraula la regidora Sra. Mercè Marzo Gómez, del grup de Gent d’Alella: 

 

“Bon dia a tothom. Som aquí per constituir el nou Ajuntament sortit de les urnes el 

passat 24 de maig, que escollirà qui serà el proper alcalde d’Alella. Esquerra ha 

obtingut set regidors i tornarà a governar, ara amb majoria absoluta, amb el suport 

també del PSC o Alella Primer. Felicitem el guanyador absolut de les eleccions i futur 

alcalde, Andreu Francisco, desitjant-li tota mena d’encerts, sincerament, en la seva 

propera gestió al front de l’Ajuntament. El Ple queda conformat per nou dones i 

quatre homes, i això vol dir que haurien de predominar les veus femenines aquests 

quatre anys, més que mai. Rectifica, perquè són vuit dones i cinc homes, però 

igualment dóna perquè se sentin més veus femenines que masculines. Que també eren 

més dones en el mandat anterior i no se sentien les veus de les dones. Avui, en nom 

de Gent d’Alella, ara segona força, el nostre agraïment a tots els socis i simpatitzants 

de Gent d’Alella, amb els quals hem fet camí, tan llarg camí, durant aquests vuit 

anys, que han estat sempre al nostre costat, que han format part del costat, no al 

seu costat,  sinó que han sigut el veritable vertebrador de l’acció del Josep i meva, i 

de Gent d’Alella. I, per tant, fins a l’últim moment a la campanya, en tants moments, 

al llarg de tan de temps, apreciem moltíssim aquest suport, aquesta injecció de 

vitalitat que ens han donat. I com no, oferir la nostra màxima col·laboració a tot el 

plenari, tan al govern com a la resta dels grups. Ens oferim, per tant, a treballar. A 

treballar amb el govern, a treballar amb la resta de forces polítiques, però també ens 

aplicarem a fer un acurat seguiment, el millor possible, de l’obra de govern. Apreciem, 

com no, els avenços que pensem que s’han donat al llarg d’aquests anys també. 

Moltes vegades ja proposats en algun moment per nosaltres. Per exemple, el govern té 

la voluntat en aquests moments de tirar endavant un Consell d’Infants. Ells portaven 

la idea de fer un Consell d’Infants ja en el programa de 2007. O obrir els patis de les 

escoles, que era un tema que nosaltres estàvem reivindicant i portant a programa 
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també des de 2007. Hi ha la promesa d’una Pla d’Actuació Municipal que tantes 

vegades l’alcalde li ha sentit reclamar en aquest Plenari. Esperem que es dugui a 

terme. Esperem que també hi hagi avanços en participació, especialment en 

pressupostos participatius, molt més tímidament del que s’ha fet fins al moment. 

Volem fer també una crida a la transparència. Demanem al govern que ens deixi 

ajudar per fer aquest ajuntament un ajuntament molt més transparent. Sobre la 

independència, permeti’m alcalde, que tots els ciutadans d’Alella, s’hi sentin 

representats pel seu alcalde. Demanem també una màxima atenció a les persones. 

Concentri les àrees d’atenció a les persones i posi-les per davant de la resta de 

regidories. Aprimi el govern. Som un municipi que no arriba als deu mil habitants i 

tenim una estructura potser un pèl desproporcionada. Reforci la seguretat. No és de 

rebut que tinguem places per cobrir de la Policia municipal quan s’estan produint 

robatoris a les llars del poble. Estigui atent a les oportunitats de foment de l’activitat 

econòmica. No deixi passar, no deixi que passi, que les poques empreses que tenim, 

algunes hagin de marxar. Com és el cas de la Crisson o del Hamelin-Laie aquest 

setembre. Atengui les queixes del veïns. Faci que es contestin les instàncies. Li 

demano finalment que no ens posi etiquetes. No ens digui si som d’esquerres o si som 

de dretes. No ens ho digui.  Alcalde, no ens posi etiquetes. Són totes les polítiques 

d’esquerra les que vostè ha fet durant aquests anys, amb els vots de Convergència i 

del PP? Són totes elles d’esquerres? No ens posi etiquetes alcalde. Demanem 

finalment que continuï, com ja ho ha fet aquests últims quatre anys, rectificant pel 

que fa a la seva forma de liderar l’Ajuntament, en relació a les aportacions que pugui 

rebre de l’oposició. Li demanem, com hem fet alguna altra vegada, que rebutgi el 

pensament únic, i que segur que així governarà en benefici de tothom. I, finalment, 

reiterar de nou la voluntat d’acostament a tota la resta dels grups del Consistori i 

agrair, com no, a les persones que ens han votat, però també a tota la gent que ha 

votat a Alella. Gràcies a totes i tots en nom del regidor Josep Bardés i en el meu 

propi.” 
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Pren la paraula el regidor Sr. Andreu Francisco i Roger, del grup d’Esquerra Republicana 

de Catalunya + Sumem per Alella – Acord Municipal: 

 

“Bon dia a tothom. Avui, en representació dels meus companys i companyes del que 

serà el grup municipal per als propers quatre anys, d’Esquerra Republicana de 

Catalunya + Sumem per Alella, vull manifestar el nostre agraïment a les 2.070 

persones que varen dipositar la seva confiança en nosaltres. 2.070 persones que són 

més que mai, que hagin dipositat la confiança en una proposta per al seu poble. 

Aquesta confiança tan gran, els fa encara tenir més responsabilitat per poder governar 

el nostre Ajuntament i per intentar fer avançar el nostre poble en la millor de les 

direccions. Aquesta confiança i responsabilitat ens fa, que més enllà de tenir els 

resultats d’una força de set regidors i regidores, que ens permetria governar en 

solitari, vàrem creure des del primer moment que volíem intentar de fer el govern més 

ampli possible i enfocant-lo, i intentant que totes les formacions d’esquerres del 

nostre poble en poguessin formar part. Hem aconseguit, a data d’avui, una part del 

nostre objectiu, que ha estat arribar a un acord que vàrem signar ahir, amb Alella 

Primer i amb la seva cap de llista, la Glòria Mans, per tal de conformar el que ha de 

ser el govern municipal dels propers anys. Com ve deia el company Oriol, hem tingut 

amb Alternativa per Alella un seguit de reunions amb la voluntat d’entesa i 

col·laboració, que veurem si és possible que pugui ser, ja que aconseguint la seva 

incorporació al govern, o, en qualsevol cas, des del Ple, com els agrada dir, perquè 

compartim molts dels objectius per al nostre poble. I, per tant, aprofito per agrair 

aquí, tant el vot, encara que no ho hagi manifestat, suposo de la Glòria Mans com de 

l’Oriol, donant-nos la seva confiança, o donant-me la seva confiança per tal 

d’encapçalar el govern. Això també, com deia, m’infereix encara més responsabilitat 

perquè tenim un compromís d’intentar, fins i tot, de fer les coses millor com ho hem 

intentat sempre. I sí, hem volgut conformar un govern de les esquerres. Algunes 

formacions consideren que no són ni de dretes ni d’esquerres. Doncs la seva voluntat 

ha estat conformar un govern de les esquerres. Però, tot i així, tendirem ponts i 

tindrem la mà estesa amb les diferents formacions. I també aprofito per agrair, però 
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per reconèixer l’abstenció de Convergència i Unió en aquesta votació. Com deia, i ja, 

si de cas, després, si és el cas, m’estendré més, volem, de debò, agrair moltíssim la 

vostra confiança, i us asseguro que no us decebrem.” 

 

A continuació es procedeix a efectuar la votació per a l’elecció d’alcalde mitjançant 

papereta secreta. Conclosa aquesta votació i recomptats els vots emesos s’obté el següent 

resultat: 

 

- Sr. Andreu Francisco i Roger 

 cap de la llista presentada per Esquerra Republicana de Catalunya -  

 Sumem per Alella – Acord Municipal ................................................ 9 vots 

 

- Sra. Mercè Marzo Gómez 

 cap de la llista presentada per Gent d’Alella ..................................... 2 vots 

 

- Abstencions................................................................................. 2 vots 

 

 Total de vots emesos................................................................... 13 vots 

 

Havent obtingut el candidat, cap de la llista d’Esquerra Republicana de Catalunya - 

Sumem per Alella – Acord Municipal, Sr. Andreu Francisco i Roger, la majoria absoluta 

legal, conformement al previst per l’apartat b) de l’article 196 de la Llei Orgànica 5/1985, 

del Règim Electoral General, la Presidenta el proclama alcalde electe, i, als efectes de la 

presa de possessió del càrrec, ordena al Sr. secretari que doni lectura a la fórmula 

establerta pel Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril. Manifestant el Sr. secretari: “Sr. 

Andreu Francisco i Roger, jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir 

fidelment les obligacions del càrrec d’alcalde d’Alella amb lleialtat al Rei, guardar i fer 

guardar la Constitució, com a norma fonamental de l’Estat?”, contestant el Sr. Andreu 

Francisco i Roger: “Per imperatiu legal, sí, prometo”. 
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La Presidenta dóna possessió del càrrec d’alcalde de l’Ajuntament d’Alella al Sr. Andreu 

Francisco i Roger, qui passa a presidir la sessió dirigint-se als assistents amb les següents 

paraules: 

 

“De debò, com deia abans en la meva intervenció, volia mostrar el meu agraïment 

per la confiança dipositada per una àmplia majoria de la ciutadania del nostre 

poble. Vull donar les gràcies a aquells regidors i regidores que m’han donat o m’han 

prestat la seva confiança en el dia d’avui. Moltíssimes gràcies. Estic segur que entre 

tots els membres d’aquest Consistori, des de la posició on haguem de romandre o 

haguem d’estar, serem capaços que d’aquí quatre anys puguem deixar un poble 

millor a aquelles persones que estiguin en el nostre lloc. Voldria aprofitar per 

començar aquesta intervenció, que tampoc serà gaire llarga, com deia, pels 

agraïments, un primer agraïment pel meu pare i per la meva mare que, normalment, 

no els dono les gràcies mai per res, però que aprofito avui per fer-ho, i a les meves 

filles per la paciència i el sacrifici que han de tenir i que hauran de seguir tenint 

aquests propers quatre anys. Vull aprofitar per agrair també a dues persones que 

han conformat part de l’equip d’Esquerra Republicana i Sumem per Alella, que han 

estat en aquest Ajuntament aquests darrers anys. Una és l’Anna Teixidó, que m’ha 

acompanyat durant vuit anys fent molta i bona feina pel nostre poble. En Marc 

Almendro que li agraïm la feina, la seva força, la seva capacitat de diàleg quan em 

feia emprenyar, sovint, però sempre aportant una veu crítica, positiva i constructiva 

des del govern per poder fer millor les coses. Agrair també als companys i les 

companyes d’Esquerra Republicana de Catalunya i Sumem per Alella que em van fer 

confiança per tornar a encapçalar aquest projecte. Alguns d’ells que estan aquí i que 

compartirem aquests quatre anys que tenim per endavant. D’altres que van decidir 

de donar suport participant en la nostra candidatura. Venim de diferents punts 

ideològics, de diferents maneres de pensar, però compartint un model de poble que 

és el que hem estat desenvolupant aquests anys. A totes aquelles persones que 

també van decidir donar la cara per nosaltres, que no sempre és senzill, però que 

varen voler mostrar-nos el seu suport públicament perquè avui puguem estar aquí. I 
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com deia, a totes aquelles persones també amb les que vam compartir el govern i el 

Consistori del mandat que varem acabar ahir. I com deia al principi de tota la meva 

intervenció, a les 2.070 persones que ens han fet confiança i a qui esperen no 

decebre. La voluntat manifestada, com he dit abans, era la d’intentar fer el govern 

de les esquerres del poble el més ampli possible. Aquest objectiu s’ha aconseguit 

parcialment i també vol donar les gràcies a la Glòria Mans per voler participar 

d’aquest projecte des de dins del govern. I com deia, a l’Oriol Font, a la gent 

d’Alternativa per Alella, que ocupen un espai, que ell diria no sap si nou, però que 

ocupen un espai que segurament era necessari que existís, que era a l’esquerra 

d’Esquerra. També per tensionar-nos com a govern per no abaixar la guàrdia perquè, 

com deien, obtenir uns resultats com els que hem obtingut poden portar a algunes 

persones a entendre-ho com un premi, com un reconeixement, que segur que ho 

són, i, per tant, decidir que com que ja ho hem aconseguit per què canviar res. 

Mantinguem allò que hem fet, seguim fent bullir l’olla, i si ho hem aconseguit una 

vegada, segur que ho aconseguirem una altra i una altra. I el compromís que 

entomo jo i que comparteixen els meus companys i companyes de projecte és tot el 

contrari. Ens guiem per una voluntat de millora contínua i entenc que en el canvi, 

en la transformació, no ens aturem o intentem no aturar-nos mai. Ens fixem uns 

objectius que per aquest mandat són molt agosarats i treballarem incansablement 

per aconseguir-los, establint ponts de diàleg amb les formacions, amb algunes seran 

més senzilles, amb d’altres potser seran més complicades, però, com dèiem, en 

aquesta voluntat de millora continuada intentarem fer en això les coses millor. 

Perquè tenim moltíssims reptes o reptes molt importants, per endavant, per aquests 

quatre anys. Hem deixat un mandat que no ha estat gens senzill, un mandat que ha 

estat marcat per l’aprofundiment de la crisi econòmica, que ha afectat moltíssimes 

persones, que ha afectat els ajuntaments, el govern de Catalunya, les 

administracions de l’Estat. Que ha fet que poguéssim disposar de menys recursos 

amb els quals s’havien pogut comptar o amb els que s’havien comptat. Que, malgrat 

això, aquest Ajuntament i el poble d’Alella hem continuat millorant en els serveis 

que ofereix l’Ajuntament a la ciutadania, en els seus equipaments, en el seu espai 
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públic. I, deixat el moment inicial, hem intentat reduir l’impacte dels impostos i 

taxes a les butxaques i els sarrons dels nostres veïns i veïnes. Els reptes que tenim 

per endavant? Com deia, molt importants. Tenim grans reptes d’estructura de poble, 

física, com poden ser la construcció del nou espai cultural que ha de venir, no ja a 

substituir sinó a superar tota la feina que ha fet el Casal d’Alella. On l’entitat podrà 

tenir el seu espai i podrà continuar dur a terme la seva activitat, però on el poble 

d’Alella podrem guanyar nous espais per continuar dinamitzant i millorant l’oferta i 

la proposta cultural del nostre poble. Treballant perquè la biblioteca d’Alella, de la 

fabriqueta, pugui començar a ser una realitat en aquest mandat, abans no acabem. 

Farem tot el possible. No sé en quin moment arribaran, perquè tant l’espai cultural 

com la futura biblioteca d’Alella són inversions d’un import econòmic important. 

Una, la podrem assumir i l’altra podem intentar deixar tot preparat, perquè si no 

comença a ser una realitat en aquest mandat ho pugui ser tot just començar el 

següent. També tenen reptes importants, com és continuar amb l’estirament del 

passeig de la Riera. En els dos passats mandats hem fet diferents trossos d’aquell 

projecte, o d’aquell avantprojecte, d’aquella idea que van deixar a punt l’any 2007. 

Aquest mandat hem de continuar estenent aquesta connexió cap a dalt, cap a 

muntanya, per tal de fer possible que el barri d’Alella Parc, que els seus veïns i 

veïnes puguin arribar a tenir una connexió a peu amb el centre del poble. I això, 

evidentment, també passa pel camp d’esports municipal. Que puguem avançar 

perquè el passeig de la Riera doncs estigui més a prop. També és una gran inversió i 

el que hem de fer és intentar deixar-ho tot a punt perquè propers governs puguin 

entomar aquests reptes com a seus, si així ho consideren. Farem tot el possible 

perquè la Torre del Governador, les Escoles Pies, tornin a tenir vida i recuperem 

aquest patrimoni històric, arquitectònic tan important del nostre poble, i que, 

evidentment, la degradació que ha patit aquests darrers anys passi a ser un record, 

un mal son, un mal record per a tots nosaltres, Però també el nostre compromís va 

amb els serveis a les persones, en l’atenció a les persones, en com l’Ajuntament 

d’Alella pot ajudar tots els seus veïns i veïnes. Hem avançat molt. Si m’ho permeteu 

dir, moltíssim tots aquests anys, però la feina mai s’acaba i hem de continuar-ho 
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millorant. Per això, continuarem apostant per les polítiques d’educació, de cultura, 

d’adolescència, de joventut, reforçant encara més el que fins ara ha estat l’àrea de 

serveis socials, afegint-li noves responsabilitats com poden ser les polítiques 

d’ocupació i d’habitatge per intentar conformar una àrea, un servei encara més 

potent al servei de les persones. Una feina que requerirà de l’esforç dels treballadors 

i treballadores de l’Ajuntament d’Alella, a qui també aprofita per agrair-los la feina 

de tots aquests anys i la seva necessària i imprescindible implicació per aquests 

propers quatre anys, perquè ens en puguem sortir, encara més, com a poble. Tenim 

també un compromís amb la via pública, amb l’espai públic. Hem avançat, en 

aquests anys hem anat conformant un model d’espai públic, un model de via pública 

d’una qualitat que creu que és correcte per al nostre poble, per les dimensions del 

nostre poble. Parlem de prop de seixanta quilòmetres de carrers, a intentar mantenir 

i tenir en el millor dels estats possibles. Uns quilòmetres de carrers equivalents amb 

els que pugui tenir, per exemple, l’Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet, però 

amb deu o dotze vegades menys d’habitants, i, per tant, de recursos econòmics per 

poder-los mantenir. I aquí hi ha un compromís de poder desenvolupar un Pla 

director de la via pública amb una inversió constant en aquest temps per intentar 

millorar aquest espai públic, aquesta via pública, del qual tots hem de ser 

conscients que podrà millorar, però no podrà millorar molt més. I un darrer 

compromís renovat i amb més força segurament que mai, amb la transparència i la 

participació. Aquest Ajuntament d’Alella, en aquests darrers quatre anys, i en 

especial en aquests darrers dos anys i mig, ha fet un esforç per posar el màxim 

d’informació possible a disposició de la ciutadania. Esforç que requereix també un 

esforç previ d’organització interna, dels recursos humans i tècnics interns per poder 

facilitar aquesta informació. Hem donat tot un seguit de passes endavant, que ens 

ha posat ser uns dels seixanta-sis ajuntaments del nostre país, del paquet dels més 

petits, amb un reconeixement de la Universitat Autònoma de Barcelona que es diu 

“Segell infoparticipa”. Que està bé. I que nosaltres hem arribat a complir trenta-nou 

dels seus quaranta-un paràmetres, però que vista la Llei de transparència aprovada 

pel Parlament de Catalunya, no queda ni a mig camí del que haurem de fer més 
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enllà de per voluntat pròpia per imperatiu legal. I en això estem compromesos. I 

estem compromesos també a incrementar la participació ciutadana en la vida 

municipal. Ja hi hem treballat aquests quatre anys, intentant establir una relació 

molt intensa amb el món associatiu, prioritzant el món associatiu. Al final de 

mandat varen aprovar un Reglament de participació ciutadana que posarem en 

funcionament o arrencarem en aquest primer any amb tot un seguit de figures com 

són les audiències públiques, però també, i sobretot, el Consell de poble, on estaran 

representades totes les entitats de l’àmbit que siguin en el nostre poble i que 

tindran veu a decidir les ordenances fiscals, els pressupostos i els temes més 

importants del nostre poble. Amb una figura d’un defensor del ciutadà, un síndic de 

greuges, que estarà al servei de la ciutadania, per totes aquelles coses que com a 

Ajuntament no siguem capaços de donar les millors de les respostes. Es potenciaran 

els consells sectorials, les comissions, de les quals tenen un exemple importantíssim, 

i que me’n sento molt orgullós, que és la Comissió del Consell de Cooperació 

Internacional, on prop d’una quinzena de ciutadans i ciutadanes decideixen de 

quina manera es destinen els recursos municipals del 0,7 que l’Ajuntament d’Alella 

destina en aquest àmbit. Com deia, un compromís amb els grans reptes dels grans 

equipaments, de les grans infraestructures, dels serveis a les persones, de la via 

pública i de la transparència i la participació. Un repte que ens posem per endavant, 

no se si ingent però molt important, i on requerirem que tots els regidors i 

regidores, tant des del govern com des del Ple, des de l’oposició, doncs hi puguin dir 

la seva. Si som capaços tots de generar bons climes de confiança, relacions de 

confiança, estic segur que ho podrem fer entre tots molt millor. I, també, reiterar, si 

cal, i segurament cal, el nostre compliment en el procés d’alliberament nacional. El 

nostre país, Catalunya, ha avançat moltíssim en la conscienciació de la necessitat de 

tenir i de disposar d’un Estat propi per millorar la vida de la seva ciutadania per 

aconseguir una major justícia social, per aconseguir gestionar i governar els nostres 

recursos. Era l’11 de setembre de 2012, on una munió de persones, i jo ho reconec 

cada vegada, que va poder formar part de la capçalera si era possible fixar una 

capçalera d’aquella manifestació. La visió des de dalt de tota Via Laietana a mi em 
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va deixar esmaperdut o bocabadat, o trieu la paraula que preferiu. Dia, diada, que 

va fer que tot el procés per al qual algunes persones hem treballat, més o menys 

modestament, per a la consecució d’aquest estat propi des de fa molts anys, s’hagi 

accelerat. Acceleració que també va portar que aquest Ajuntament d'Alella fos el 

segon a ingressar els seus impostos a l’Agència Tributària Catalana, com una mostra 

que sigui el govern de Catalunya qui recapti i gestioni els recursos de tots els 

catalans. Moviment o gest petit, el primer ajuntament era de dos-cents habitants. 

Nosaltres varem ser els segons. Rere nostra en varen venir més de quaranta o 

cinquanta ajuntaments i consells comarcals que també ho fan. Amb el compromís 

per part de la formació que jo encapçalo en aquest poble,  Esquerra Republicana de 

Catalunya, que tots els ajuntaments que siguin governats per Esquerra Republicana 

de Catalunya ingressin els seus impostos a la Generalitat. I un camí, que a partir del 

27 de setembre, ens ha de portar, si la majoria de la ciutadania del nostre país així 

ho creu, a avançar a passos agegantats, com marca l’escultura de la rotonda d’aquí 

de Montgat, avançar a passos agegantats per a la consecució d’aquest estat propi 

per al nostre país. I, com a govern del nostre Ajuntament, i estic segur que amb més 

recolzaments del que és estricament aquest govern, que aquest Consistori, 

majoritàriament, estarà al costat del poble de Catalunya, al costat del Parlament de 

Catalunya i del govern de Catalunya i del seu president, per aconseguir aquest 

objectiu comú que ens portarà, segur que no sense dificultats, però que ens portarà 

a considerar-nos majors d’edat com per poder-nos governar per nosaltres mateixos. 

Com deia abans, i no s’estendrà gaire més, Alella és un poble viu i és un poble que, 

en aquests darrers anys, ha anat despertant del seu son. Un poble on l’Ajuntament, 

les entitats i moltes persones, hem decidit que som una comunitat, un poble viu, 

que no simplement hi estem sinó que hi som. Des de la meva posició com a nou 

alcalde d’Alella i per aquests propers quatre anys, us puc garantir que ens 

comprometem a seguir treballant per Alella amb energies renovades, amb il·lusió, 

amb passió, amb honestedat, amb voluntat de servei públic. No em canso de 

recordar-ho, nosaltres venim aquí a servir. No som ningú més important que ningú 

altre. Venim a servir els nostres veïns i veïnes, a servir la nostra comunitat. Amb 
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aquesta voluntat de millora contínua, de canvi continu, que ens ha mogut tots 

aquests darrers anys. Acabo recordant unes paraules d’en Joan Manuel Tresserras, 

que va ser professor d’Universitat i que va ser conseller del govern de la Generalitat, 

que va dir farà prop d’un mes o mes i mig, en una xerrada aquí al nostre barri 

mariner del Masnou. Ell deia que la política és l’art de prendre decisions i que per 

poder prendre aquestes decisions cal coneixement, informació, experiència i 

humilitat. I que quan perds l’humilitat t’equivoques. Jo crec que em puc 

comprometre en nom meu i dels meus companys i companyes de govern i entenc que 

segurament de tot el Consistori, que, aquesta humilitat, no la perdrem mai. 

Moltíssimes gràcies i visca Alella.” 

 

 

Seguidament el Sr. alcalde alça la sessió, essent les 13 hores, de la qual s’estén aquesta 

acta que, com a secretari, CERTIFICO. 
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